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[Texte]
Mr. Gauthier.
Mr. Gauthier: Mr. Chairman, I do not know if it is the right 

time to bring this up but I take it that an item of importance to 
this committee would be accommodation for members. 1 do 
not know where you fit into your subcommittees this important 
question of accommodation, that is, space accommodation for 
Members of Parliament and the need for the next Parliament 
to foresee the 310 ...

An hon. member: It is 311.
Mr. Gauthier: —311 MPs that will be with us or with you, 

depending, come 1988 or 1989.
1 am just wondering, are we to look into this at this time? 

Are we going to be called upon to look at that subject matter 
now? And if so, which committee will be looking at that?

The Vice-Chairman: Mr. Gauthier, there are two things. 
First of all, that very question was dealt with in the Thirty- 
Second Parliament by this committee. I am going to ask later 
that all of those recommendations that have gone to the 
Speaker and not been dealt with by the commissioners be 
brought back to this committee for review. It is not absolutely 
essential that every matter be dealt with by a subcommittee 
first. There are some things, and that was one in the last 
Parliament that was dealt with by the committee as a whole, it 
was not dealt with by a subcommittee at all. I intend to ask 
that all of those items be brought back and reviewed and that, 
of course, would be major among them. And we can deal with 
it within the whole committee—not a committee of the whole 
but with the whole committee.
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Mr. Gauthier: Just one supplementary question. I do not 
want to take the time of the members. Do we have research 
staff available to us? If not, have you ever considered going to 
the Library of Parliament to get somebody from that august 
place to come and give us research capacities? There have 
been, I think, over the years, several committees, special 
committees, of the House—I am thinking now of the one that 
same sat in 1972, 1973, 1974 . . .

The Vice-Chairman: It was the Abbott commission.
Mr. Gauthier: The Abbott commission, yes. There may be 

others that I have not kept up with. It could be very useful to 
us in our work on that subject matter if we had good research 
with us. It is part of our system. We should use it. If we do not 
use it, it goes by the wayside. I would like to have the vice- 
chairman take it under consideration to see whether we can get 
some expert assistance in preparing documents and whatever 
else is needed to bring up members like me and others who are 
new to this committee and who may not have the time or the 
capacities to brief themselves thoroughly on those important 
subjects.

The Vice-Chairman: I appreciate the fact that Mr. Gauthier 
is asking questions that, as a member of this committee in long 
standing, I asked myself before coming here. Once again, I 
think there is a motion to come before us. I had prepared some 
motions which I intended to bring before the committee this

[Traduction]
Monsieur Gauthier.
M. Gauthier: Monsieur le président, je ne sais pas si c’est 

bien le moment d’en parler, mais je pense que la question des 
locaux à la disposition des députés est importante pour ce 
Comité. Je ne sais pas à quel moment vous avez l’intention 
d’aborder en sous-comité cette importante question des locaux, 
qui, pour la prochaine législature, devront abriter les 310 . . .

Une voix: Trois cent onze.
M. Gauthier: ... 311 députés qui seront avec nous ou avec 

vous, cela dépendra des circonstances, en 1988 ou 1989.
Est-ce que nous allons nous pencher sur cette question dès 

maintenant? Va-t-on nous demander d’aborder ce sujet? Dans 
ce cas, quel comité en sera chargé?

Le vice-président: Monsieur Gauthier, deux choses. 
Premièrement, c’est une question qui a été étudiée par ce 
Comité pendant la 32e législature. J’ai l’intention de demander 
plus tard que les recommandations qui ont été soumises au 
Président, mais qui n’ont pas été étudiées par les commissaires, 
nous soient renvoyées pour étude. Toutes les questions ne 
doivent pas forcément être soumises à un sous-comité. Il y a 
des choses, comme celle-ci, qui, à la dernière législature, a été 
étudiée par le comité plénier, qui ne sont jamais soumises à un 
sous-comité. J’ai l’intention de demander que ces questions 
nous soient renvoyées pour étude. Nous pourrons les étudier en 
Comité, non pas en comité plénier, mais à un comité avec tous 
les membres présents.

M. Gauthier: Une question supplémentaire. Je ne veux pas 
faire perdre de temps à mes collègues, mais est-ce que nous 
avons des recherchistes à notre disposition? Dans le cas 
contraire, avez-vous pensé à demander à la Bibliothèque du 
Parlement, à cette auguste assemblée, de l’aide pour nos 
recherches? Au cours des années, il y a eu des comités, des 
comités spéciaux—je pense à celui qui a siégé en 1972, 1973, 
1974...

Le vice-président: Il s’agissait de la Commission Abbott.
M. Gauthier: La Commission Abbott, oui. Il y en a peut- 

être d’autres dont je ne me souviens plus. Nous aurions tout 
avantage à nous faire seconder par un bon travail de recherche 
dans cette entreprise. Cela fait partie de notre système, il faut 
l’utiliser. Si nous n’utilisons pas ce service, on finit par 
l’oublier. J’aimerais que le vice-président réfléchisse à la 
question, qu’il voie s’il est possible de nous donner des experts 
pour préparer les documents et assister les députés qui, comme 
moi, sont nouveaux venus à ce Comité et qui n’auront peut-être 
pas le temps ou les possibilités de s’informer eux-mêmes sur 
ces sujets importants.

Le vice-président: M. Gauthier pose des questions que je me 
suis posées moi-même avant de venir ici aujourd’hui, et 
pourtant, il y a longtemps que je fais partie de ce Comité. 
Encore une fois, nous devons attendre une motion. J’avais 
préparé des motions que j’avais l’intention de soumettre au


